
LETTER NUMBER 266 

 

1 1841-12-22 

2 Monsieur Albert, professeur au Pensionnat a Melle 

 

Loués st. J. M. J. 

 

Pour rendre notre visite le plus utile que possible, mon cher Mr Albert, je vous recommande de voir encore 

avant votre départ pour Bruxelles, la 3e section du 2 ch. de la 1° partie de la Pédagogie de Mr Rondu et le 2 ch. 

de la seconde partie.  Nous aurons soin de lire et d’expliquer les mêmes endroits à nos Messieurs de la capitale.  

Ce sera un des moyens les plus puissants de donner quelques notions pratiques dont le succès soit certain.  

J’aurai sur moi un exemplaire de l’ouvrage que je viens d’indiquer.  Nous ferions bien de nous assurer si dans 

toutes nos maisons, les endroits précités sont lus et compris.  Nous causerons de cela. 

Je prierai instamment le bon Dieu, pendant les belles fêtes que nous allons célébrer, de faire descendre en 

abondance, le secours de sa ste grace, sur tous les membres de notre religieuse famille et sur les élèves qui sont 

confiés à notre sollicitude. 

Votre dévoué Père en J. C. 

Gand 22 déc. 1841 

C. G. Van Crombrugghe 

22 December 1841 

To Mr Albert, teacher at the Boarding School at Melle 

 

Praised be Jesus, Mary and Joseph  

 

In order to make our visit as useful as possible, my dear Albert
1
, I recommend that before you leave for 

Brussels, you look over again section 3 of chapter 2 of part 1 of the Pedagogy of Mr Rondu and chapter 2 of the 

second part. We will make it our business to read and explain these very passages to our confreres in the capital. 

It will be one of the most powerful ways of giving a few practical ideas which are certain to succeed.  I will 

have a copy of the work I have just indicated with me. It would be a good idea to ensure that the passages I have 

just quoted are read and understood in all our houses. 

We will speak about that. 

I will earnestly ask God during the wonderful feasts we are going to celebrate to rain down the help of his holy 

grace on all the members of our religious family and on the pupils who are entrusted to our care. 

Your devoted father in Jesus Christ, 

Ghent 22nd December 1841 

C. G. Van Crombrugghe 

 

 

                                                                 
1 Mr Albert Vandervelde [29]  


